
Интервју: Педи Ешдаун, високи
представник  за  БиХ:  “Можемо
сустићи СЦГ”

Ако Споразум о реформи полиције буде усвојен до уторка,
преговори са ЕУ могу почети половином децембра * Неће бити

добро за оне који буду опструисали ову реформу * Нема
скривених дијелова договора са Чавићем и Додиком

– Увјерен сам да ћемо спровести реформу полиције у складу с
критеријумима Европске комисије и опредјељењем да полицијске
области  прелазе  међуентитетску  линију  тамо  гдје  је  то
неопходно. Од изузетне је важности то што су у праћење овог
процеса укључени ЕУ и САД, са мандатом и снажним инструментима
да се он спроведе.

Ако Споразум о реформи полиције до уторка буде усвојен у оба
дома Федералног и Државног парламента, до половине децембра
бићемо  у  процесу  стабилизације  и  придруживања,  те  сустићи
Србију и Црну Гору – истиче високи представник Педи Ешдаун.

 

Губљење времена

У разговору за “Дневни аваз” наглашава да се вријеме не смије
изгубити, јер оно значи да се може пропустити изузетна прилика
која је пред БиХ.

Дневни аваз: Како се то може урадити?

Педи  Ешдаун:  Не  треба  се  замарати  ситнијим  стварима  и
жртвовати  толику  награду.  Политичарима  на  федералном  и
државном нивоу поручио бих да не губе вријеме. Зграбите ову
прилику!

https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%bd%d1%82%d0%b5%d1%80%d0%b2%d1%98%d1%83-%d0%bf%d0%b5%d0%b4%d0%b8-%d0%b5%d1%88%d0%b4%d0%b0%d1%83%d0%bd-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2-6/
https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%bd%d1%82%d0%b5%d1%80%d0%b2%d1%98%d1%83-%d0%bf%d0%b5%d0%b4%d0%b8-%d0%b5%d1%88%d0%b4%d0%b0%d1%83%d0%bd-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2-6/
https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%bd%d1%82%d0%b5%d1%80%d0%b2%d1%98%d1%83-%d0%bf%d0%b5%d0%b4%d0%b8-%d0%b5%d1%88%d0%b4%d0%b0%d1%83%d0%bd-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2-6/


Дневни аваз: Постоји ли рок?

Педи  Ешдаун:  Ако  у  уторак  Дом  народа  Државног  парламента
усвоји Споразум без амандмана, онда би Европска комисија 7.
новембра могла рећи да је БиХ урадила све у вези с реформом
полиције  и  Јавног  РТВ  сервиса.  Онда  је  ЕУ  потребно  шест
седмица, што би било рекордно вријеме икада до сада урађено,
да  се  састави  тим  који  ће  ући  у  разговоре  с
босанскохерцеговачким  властима  о  преговорима.

Ако се то деси, министри вањских послова ЕУ 12. децембра могли
би дати зелено свјетло за почетак преговора.

Дневни аваз: Шта је са примјеном Споразума?

Педи Ешдаун: Јасно је зашто смо рекли да је за спровођење ове
реформе  потребно  пет  година.  Она  је  највећа  и  најскупља
реформа коју смо радили, пуно је већа него одбрана, рецимо.
Држава  ово,  напросто,  не  може  спровести  брже  него  што  је
зацртано, а то је пет година.

Ако до краја године уђемо у преговоре о придруживању, већ
почетком  наредне  године  можемо  почети  са  успоставом  базе
података, израде легитимација, формирањем државног института
за форензику… Иако већи дио из пакета спровођења Споразума не
може почети прије септембра наредне године, неке ствари могу и
не мислим да треба губити вријеме.

Дневни аваз: Премијер РС Перо Букејловић или Младен Иванић
имају другачије ставове о полицији…

Педи Ешдаун: Они имају право на своје мишљење. Мене занима шта
су  дјела  и  ни  у  ком  случају  нећемо  толерисати  никакве
опструкције. Ко се одлучи на то, наћи ће се у изузетно опасној
ситуацији.

Што се тиче Иванића, он је увијек скептичан према свему. Овдје
није у праву. Нема никаквих тајних додатака или споразума мимо
овога што је у јавности.



Надам  се  да  ће  ПДП  активно  учествовасти  у  спровођењу
договореног.

Дневни аваз: А примједбе неких посланика, посебно ХДЗ-а, на
примјер?

Педи Ешдаун: Ово је рај за теорије завјере. Умјесто да се
енергија  троши  на  измишљање  нових  завјера,  боље  је
сконцентрисати се на спровођење договореног и хватање залета
за процес придруживања.

 

Пуна сарадња РС с Трибуналом у Хагу

Педи Ешдаун: С амбасадором Николасом Барнсом разговарао сам о
стању у БиХ. Наравно, истакнуто мјесто имали су разговори о
реформи полиције, али и сарадња с Трибуналом у Хагу. Караџић и
Младић  морају  бити  ухапшени  и  без  тога  нема  уласка  у
Партнерство за мир. Американци одлучно инсистирају на томе и
ја дијелим такав став.

У  овом  тренутку  власти  РС  у  потпуности  сарађују  с  Хагом.
Десетак оптужених је у Хагу, али се још тога мора урадити да
би се прошао процес интеграција у европске и евро-атлантске
институције. Караџић, Младић и Готовина морају бити у Хагу.

 

Подржавам став суткиње Кресо

Педи Ешдаун: Када сам дошао овдје, циљ ми је био успоставити
правне установе које су у стању процесуирати и оне на највишим
нивоима власти, ако се покаже да су починили криминал. Слажем
се са предсједницом Суда БиХ Медџидом Кресо која најављује
смањење броја страних судија. То је добар знак.
Увјерен сам да сада имамо најбољу правосудну структуру на
Балкану.

Није  све  идеално,  не  мислим  да  нема  корумпираних  судија,



полицајаца, политичара… Али имамо установе које су у стању
процесуирати, ослободити или осудити неке који су прије само
неколико година свима изгледали недодирљиви. На путу смо да
код грађана, захваљујући овоме, створимо увјерење да живе у
сигурном окружењу.

 

Навијам за БиХ

Током  разговора  вођеног  јуче  поподне  високог  представника
упитали смо хоће ли гледати утакмицу БиХ – СЦГ и за кога ће
навијати.

Педи Ешдаун:  Пратићу вечерас на ТВ-у утакмицу БиХ – Србија и
Црна Гора и навијати за БиХ. Видио сам неке изјаве које мало
подгријавају страсти о томе ко ће за кога навијати. Не мислим
да се тиме помаже било чему и било коме, али то је спорт. Ја
желим да БиХ вечерас побиједи – рекао је Ешдаун.


